
FD<6 ^ov. 5-2Z-64)

F B I

Date: 6/21/68
Transmit the following in

(Type in plaintext or code)

Via AIRTEL
(Priority)

TO: DIRECTOR, FBI

FROM: SAC, NEW YORK (9-^875)

'ReNYtel to the Bureau, dated 6/14/68, under caption, 
"HARRY R. LINBORG; PROTECTION OF THE PRESIDENT."

Enclosed for the Bureau is the original and five 
i copies of an LHM reflecting action taken in captioned matter.

One copy of the LHM has been disseminated locally 
to USSS and NYCPD.

AUSA’s opinion will be confirmed by separate
c ommunication.

SentApproved:
Special Agent in Charge

Bureau
New York

DLB:aff
V

21968

Sot fc66<^ 
JUL 1 1968 
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In Reply, Please Ref er to 
File No.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION .

New York, -New. York 
June 21, 1968 . .

Harry R» Einborgj 
Representative Frank 
J. Brasco, Senator 
Jacob Javits - Victims 
Extortion . ■ ■ .

Attached is a self-explanatory four page letter 
received by Congressman Brasco at his Washington Office on 
June 13, 1968.

This matter was discussed with Assistant United 
States Attorney (AUSA) William J. Kelly on June 17, 1968, 
and prosecution was declined in that the letter contained 
no explicit threat to do bodily harm.

Special Agent (SA).Joseph J. Mac Farlane of the 
Federal Bureau of Investigation (FBI) advised SA Patrick . 
Wolfe, Secret-Service, New York, of the receipt of this 
letter on June 14, 1968. ‘ :

On June 17, 1968, SA Dennis L. Birtcil, FBI, advised 
SA Wolfe of the AUSA’s declination .and that the FBI was 
conducting no further investigation.in this matter*

On June 17, 1968, SA Birtcil advised Inspector. 
William Knapp, Bureau of Special Services,.New York City . 
Police Department, of the letter.. ; ‘
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Laboratory ^►smiTul Form 
7-72 >

-at:__ LABORATORY ------A

2-Mr. Rosen
•i (Mr4 Shrader 5710, 

Mr. Long 2260)
1-Mr» Conrad .
1- Mr. Mortimer 
1-Lab File

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

WASHINGTON, D. C. 20535

/

Re:

FBI, San Diego (44-387)
(44-394)

MURKIN

- 00: Memphis 
KENSALT 
00: Los Angeles

Examination requested by: San Diego

Reference:

Date: June 21, 1968

Airtel 6/17/68
Examination requested: Document - Fingerprint
Remarks:

A separate report is being furnished on the latent 
fingerprint examination and return of Q375 and K485,

O
M

G
D

^a
, H

IE
D

 in
 ^4

^
Enclosures (2) (2 Lab report)

2 - Memphis (44-1987) Enclosures (2) (2 Lab report)

2 - Los Angeles (56-156) Enclosures (2) (2 Lab report)
Tolson ------------
DeLoach________  
Mohr____________ 
Bishop _________  
Casper_________  
Callahan
Conrad __________
Felt____________

U- Bufile (62-587) 6 ^'

NOT RECORDED
29 JUN 27 1968

duplicate yellow
Trotter_________ -
Tele. Room _____ afiwJULm2lhoJmET teletype unit I ftDMINISTRATIVE_ P AG£



'T-16 ■*

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

WASHINGTON, D C.
to: EBI, San Diego (44»387) Date: June 21, 1908

f 44-3Q4A FBI File No- 44-38861
Re: ira k Lab. NO. D-680619073 JK

KENSALT

Specimens received 6/19/68

0375 Sheet of paper bearing a hand printed note which 
begins "If the F;#Uu wonts Ray.s buddy go to.#.," 
and ending "...in Big Stone Gap Virginia by the , 
F. B. I." , "

K485 Sheet of paper bearing the known hand printing of 
GEORGE ROBERT LETSINGER

Result ofexamination:

It was concluded that the hand printing on Q375 was 
prepared by GEORGE ROBERT LETSINGER, K485.

The submitted material was searched in the Anonymous 
Letter File without effecting an identification. Copies have 
been added to this file for future reference.

Q375 and K485 have been photographed and are being 
returned to San Diego separately.

Tolson---------------  
DeLoach-------------
Mohr-------- ;---- ;-----
Wick__ :_________  
Casper__________
Callahan —_______  
Conrad__ .-----------
Felt —______>-------
'Gale-------- ;--------- -
Rosen ----------------  
Sullivan -------- ——
Tavel —------------ —
Trotter---------------  
Tele. Room ---------- 
Holmes---------------
Gandy ----------------

FMD:AW (14)

MAIL ROOM I___ I -TELETYPE UNIT I 1



Mr. Tolson__
Mr. De Loach-

WASH DC

ENT10-20 PM

TO DIRECTOR and

FO VIA WASHINGTON/

6-20-68 VLB

FROM LOS ANGELES (56-156) IP

WASHINGTON FIELD -PLAIN

Mr. 
Mr. 
Mr. 
Mr. 
Mr. 
Mr. 
Ma,

_____
Mr. ^Sullivan___  
Mr. Tavel______ 
Mr. Trotter____  
Tele. Room_____ , 
Miss Holmes___  
Miss Gandy____

Mohr__  
Bishop_  
Casper.^. 
Callahan. 
Conrad-
Felt____
Gale____

ENCIPHERED

LLOYD WINBURN, ADMINISTRATIVE ASSISTANT TO CONGRESSMAN 

THOMAS J. REES, ADVISED THIS DATE THAT REES WAS ON THE PODIUM 

AT THE AMBASSADOR HOTEL AT THE TIME SENATOR KENNEDY. GAVE HIS 

VICTORY SPEECH. REES LEFT THE PODIUM IN THE OPPOSITE DIRECTION 

.FROM KENNEDY AND WAS NOT PRESENT AT THE TIME OF THE ASSASSINATION.

REES PRESENTLY AT HOUSE OFFICE BUILDING , WASHINGTON, D. C.

. WASHINGTON FIELD INTER VIEW. REES REGARDING ASSASSINATION AND ';"< 

ANY KNOWLEDGE HE MAY HAVE REGARDING A CHANGE OF PLANS WHICH CAUSED 

SENATOR KENNEDY TO PROCEED TO THE COLONIAL ROOM TO MEET THE "" 

PRESS RATHER THAN TO GO TO AMBASSADOR ROOM IN OPPOSITE DIRECTION 

WHICH WAS ORIGINALLY SCHEDULED PLAN. UACB .£fC- 5g “*^ -^X-2^ G?'O^



REPORT 
of the

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION 

WASHINGTON, D. C. 20535

1 --Rx^osen
(Mr. Shroder)

1 - Mr. Conrad
1 - Mr. Griffith
1 - LAB FILE

Mr. Evelle J. Younger 
District Attorney 
600 Hall of Justice 
Los Angeles, California 90012

June 21, 1968

REGISTERED AIRMAIL

This examination has been-made with the understanding that the evidence is connected with an official 
investigation of a criminal matter and that the Laboratory report will be used for official purposes only, related 
to the investigation or a subsequent criminal prosecution. Authorization cannot be granted for the use of the
Laboratory report in connection with a civil proceeding.

Re: Assassination of /^
Senator Robert F. Kennedy

laTno "0' D"68062.80 86 AT
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FBI, Los Angeles
Examination requested by:

Letter dated 6/14/68
Reference:

Document
Examination requested:

received
Specimens: . ‘

K17

ALSO

6/18/68, from FBI, Los Angeles

Pasadena Public Library Card #013359, bearing handwriting 
of SIRHAN B. SIRHAN -m / /
SUBMITTED:* Library fine slip in thf^i^e "Sirhan SirljgnJL* m*®^ 

in the amount of $2.56, bearing stamp^-date 
"Apr 7 1966" at bottom j\)W ^ ^^

Sc suit of examination: "^

g . It was found that the writing of SIRHAN B. SIRHAN on 
si ecimen K17 is too limited to be of value for further comparison 
with the; unidentified questioned writing on the specimens submitted 

’previously' ’in.ft^'iShp^e^jij^o additional conclusions were reached
! PT

Page 1 (continued on next page)

g^^CEB/eks (9)

2 - FBI, Los Angeles (56-156) Enclosures (2)
S7^

MAIL ROOM



as a result of the present examination.

Specimen K17 and the material described as 
’’ALSO SUBMITTED” are being returned to FBI, Los Angeles. 
These exhibits have been photographed.

Pag© 2
D-680618086 AT



FD-36 (Rev. 5-22-t J)

F B I

Date: 6/1^!/68

Transmit fhe following in_______________________________________________________________ ' 
(Type in plain tex! ar code)

AIRTEL AIR M*IL I
Via--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------j

(Pricrii)) ।
________________________________________________________________________________________ J

TO: DIRECTOR^ FBI

FROM; SAC, LOS ANGELES (56-15$) ATTN: FBI LABORATORY

SUBJECT: -KENSALT

Enclosed for the Lab are Pasadena Public Library 
Card number C13359 fo** SIRHAN B. SIRHAN and a paper slip 
indicating payment of a library fine by SIRHAN SIRHAN in 
the amound of $2.5$.

On 6/13/68, Mrs. HELEN GARDEN, Assistant Librarian, 
Santa Catalina Branch, Pasadena Library, 999 East Washington, 
Pasadena, made the above items available to SA JOHN C. ARLT. 
She advised that the library card had been filled out by 
SIRHAN SIRHAN, but could not furnish information as to the 
writer of the fine slip.

Lab requested to conduct appropriate handwriting 
analysis and to compare with previously submitted specimens 
obtained in this case.

The Lab is requested to return the library card 
and fine slip upon completion of the examination.

Bureau (Encs. 2)
3 - Los Angeles

JET/dmr
(7)



FD-36 (Rev.-.5-22-64)

Transmit the following in

Via

DIRECTOR, FBITO

•FBI

Date: 6/14/68

CINNATI (175-6) ^A)

(Priority)

(Type in plaintext or code)

Re Cincinnati teletype to Bureau, Los Angeles 
and WO, 6/6/68, and Bureau airtel to Cincinnati and Los 
Angeles, 6/11/68.

Enclosed for Los Angeles is one copy of 
photograph of (FNU) SERHARND (Phonetic) mentioned in 
referenced teletype and photo of "HAPPY JACK" and ' . 
girlfriend "CANDY". Enclosed for Cleveland is one copy 
of referenced Cincinnati teletype.

For the information of Cleveland, enclosed 
teletype contains sufficient background data for 
coverage of leads in Cleveland Division.

ROBERT LEE DRIGGS was incarcerated at the Lima 
State Hospital, Lima, Ohio, in 1966 by Ross County, Ohio, 
apparently for observation.

For information of Los Angeles, DRIGGS has 
been reinterviewed as requested in referenced Bureau 
airtel. DRIGGS was unable to provide identities of persons 
attending party at SERHARND’shpmeQgnnPhSihdena, California, 
on 7/4/65, with the exception of J,pHN HAIG (phonetic) 
who owned the coffee shop at #7 Dudley Street, Venice,
California where the W.EE.B. Du Boi&.Clubpmembers met. 

th^’miln ‘orgaHiAer of the Venice
Du Bois Club. DRIGGS states there was a beach party 
at the end of Dudley Street abouiiwji^ Most of the

2 - Cleveland (Enc. 1)(RM)
2 - Los Angeles (Enc. 3)(RM)

DRIGGS described HAIG as

2 - WO (RM)
4 - Cincinnati (2 - 175-6)

" (1 - 100-17196) (1 - 100-17655)

12 JUN W 1968

JWC-.ljo (13)
Approved: ____________ :_________  Sent

79 JUN 2 W^^^'. '
M Per -.



CI 175-6

people at this party were members of the Du Bois Club at 
Venice. This party was broken up by the police and the 
majority of the persons present arrested. DRIGGS states 
the names of persons present were in a local paper with 
photos of the party and that about 1/3 of the people at the 
beach party were also present at the party at SERHARND’s 
home on 7/4/65.

DRIGGS stated he has lived in California off 
and on since 1961 doing "day work” and living with 
friends and sleeping on the beach. DRIGGS has been unable to 
locate other photos he took at the party at SERHARND’s 
home and believes they have been destroyed. DRIGGS described 
the Communist literature in SERHARND’s home as approximately 
90% dealing with Communist aims and objectives in Latin 
America. The other literature dealt with alleged American 
atrocities in Vietnam and the alleged use of chemical 
warfare by the United States in Vietnam.

DRIGGS stated he could only describe one pamphlet 
specifically and this concerned with chemical warfare. 
DRIGGS stated he does not remember the size of the 
pamphlet however, the cover bore a photo of an alleged American 
airplane spraying something. DRIGGS stated that it looked 
almost like a cropduster to him. DRIGGS stated this literature 
was spread on a table at SERHARND’s home during the party.

For further information of Los Angeles, a 
separate case has been opened at Cincinnati captioned, 
ROBERT LEE DRIGGS, SM - C, Cincinnati file 100-17655. 
Any information concerning KENSALT resulting from infor­
mation furnished by DRIGGS or information concerning 
DRIGGS* activities developed by-Los Angeles should be 
furnished to the referenced file as well as KENSALT.

For the information of WFO, DRIGGS did not 
go to Washington as planned, however, he now tentatively 
plans to leave for Washington, D. C. on 6/15/68 or 6/16/68, 
and to arrive at Washington by 6/19/68, to participate 
in the demonstration scheduled for that date.

LEAD;

-2 -



CI 175-6

CLEVELAND

AT LIMA, OHIO

Immediately contact Lima State Hospital, obtain 
photo of ROBERT LEE DRIGGS as described in enclosed 
teletype. Furnish photos of DRIGGS to Cincinnati, Los 
Angeles and WFO immediately.

- 3 -



OfTIONAl FORM yo. ?0 > 3010-106
MA* 1962 COITION 
GSA GEN. REG. NO. 27 ,

UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
Bishop __  
Casper — 
Callahan - 
Conrod — 
Felt 
Gale

TO

FROM

SUBJECT:

Mr. De Loach

A. Rosen

1968
rotter__________

Tele. Room--------
Holmes--------------
Gondy __________

Rosen

ASSASSINATION OF SENATOR
ROBERT F.^KENNEDY
LOS ANGELES, CALIFORNIA

DATE: June 15
Mr. De Loach
Mr. Rosen
Mr. Malley

1 -
1 -
1 -
1 - Mr. Shroder
1 - Mr. Schutz

1 - Mr. Mohr
1 - Mr. Gale

1 - Mr. McGowan 1 - Mr. Sullivan
1 - Mr. Bishop
1 - Mr. Conrad

1 - Mr. Trotter

A report totaling 1,082 pages has been received from the 
Los Angeles Office setting forth results of FBI investigation through 
June 9, 1968, into the assassination of Senator Robert F. Kennedy. It 
contains photographs and charts depicting the area where the shooting 
occurred, as well as photographs of Senator Kennedy immediately prior 
to autopsy.

The report, which is four volumes plus two volumes of 
exhibits, has a brief succinct synopsis, a table of contents, and an 
index.

The report has been thoroughly reviewed for accuracy and 
content. Minor typographical corrections have been made; however, 
over-all, the Los Angeles Office has done an excellent job in its prepara­
tion and has indicated a second report will be forthcoming within the next 
few days.

SUMMARY OF INFORMATION SET FORTH IN REPORT:

Senator Kennedy, following victory speech at Ambassador 
Hotel, Los Angeles, California, left podium at approximately 12:15 a. m., 
6-5-68. As he and a number of his staff walked toward the Colonial Room
to attend a press conference, he was shot three times in corridor leading 
to hotel kitchen. One bullet entered his head in right mastoid, area. Two
bullets entered under the right arm, one lodging in the neck near the spine,
the second exiting the body. Five other persons also wounded, none 
critically. ^94

HAS:hw
(13)

JUN 25 1969

CONTINUED -OVER

79 JUN 261968



Memorandum to Mr. De Loach
RE: ASSASSINATION OF SENATOR

ROBERT F. KENNEDY
LOS ANGELES, CALIFORNIA .

Witnesses to the assault have been interviewed and 
several positively identified Sirhan Bishara Sirhan as the assailant. 
Sirhan was subdued by two hotel employees, assisted by Roosevelt 
Grier, professional football player, and Rafer Johnson, Olympic 
decathlon champion.

Confusion existed immediately following shooting and 
same situation prevailed at the emergency hospital where Kennedy 
was first taken. He was thereafter taken to Good Samaritan Hospital 
where brain surgery was performed and he expired at 1:44 a. m., 
6-6-68.

The Los Angeles Police Department has established 
that the murder weapon was an eight-shot Iver Johnson . 22 caliber 
revolver. All 8 cylincters in chamber contained expended cartridges. 
One bullet removed from Kennedy determined to have been fired from 
this revolver.

, The Los Angeles Police Department furnished copy of 
their initial interview with Sirhan which was taped. Sirhan repeatedly 
advised of his rights by Los Angeles Police Department officers. The 
interview appears to have been conducted in an appropriate manner 
but it was totally unproductive and irrelevant.

I
 No motive has been established for the killing beyond

the probative value deduced from literature which Sirhan possessed 
and writings taken from his room which show he was deeply disturbed 
concerning the relations between Arabs and Jews.

Considerable investigation has been conducted concerning 
the background of Sirhan and his family, which consists of his mother 
and four brothers, all of whom have resided in Pasadena, California, 
area since they entered the United States. The father, the mother, 
subject Sirhan, two brothers and a sister came to the United States in 
1957. Two other brothers came to this country in 1960. Sirhan’s 
sister died in 1960. Sirhan resides with his mother and three brothers 
in house in Pasadena. His father currently resides in Jerusalem.

- 2 - CONTINUED -OVER



Memorandum to Mr. DeLoach
RE: ASSASSINATION OF SENATOR

ROBERT F. KENNEDY
LOS ANGELES, CALIFORNIA

Sirhan attended Pasadena City schools, graduating from 
high school in June, 1963. He entered Pasadena City College immediately 
thereafter until his dismissal for poor scholastic record in May, 1965.

While attending Pasadena City College, he was employed 
as a gas station attendant and subsequent to dismissal from school, he 
was employed as an exercise boy for race horses and as clerk in a health 
foods store.

During September, 1966, while employed as an exercise boy, 
he fell off a horse, sustaining what doctors describe as minor injuries; 
however, he was compensated in March, 1968, in the amount of $2, 000 
for damages. Relatives and some associates state following Sirhan’s 
accident there was a noticeable change in his demeanor.

Subject actually has few friends, no known girl friend and 
is considered to be a ’loner. ’’

Report contains numerous references to the alleged girl 
in the ’’polka dot dress. ” This refers to statements made by one 
Sandra Serrano who was sitting on steps outside the Ambassador Hotel 
when she heard sounds like "backfire” and seconds later a man and a 
woman ran down the stairs, the woman shouting ”We shot him--We shot 
him.” Serrano states that prior to the shooting this woman and two men, 
one of whom she identifies as Sirhan, entered the Ambassador Hotel via 
the steps she was sitting on.

Identity of the girl in ’’polka dot dress” has not been 
established and inconsistencies in Serrano’s alleged observations are 
set forth. Vigorous investigation continuing concerning this and any 
other unresolved aspects of this case.

For your additional information, Sirhan was indicted on 
6-7-68, on* one count of murder and five counts of assault with a deadly 
weapon with intent to commit murder and a hearing has been set for 
6-28-68, at which time he is to enter a plea.

- 3 - CONTINUED - OVER



Memorandum to Mr. De Loach
RE: ASSASSINATION OF SENATOR

ROBERT F. KENNEDY
LOS ANGELES, CALIFORNIA

ACTION:

Administrative data is set forth in the cover pages of 
the report. It will not be disseminated. No information is contained 
in the details of the report pertaining to sources of information or 
other confidential matters. If approved, the following dissemination

I is recommended:

1. Two copies td the Department; one for the Criminal 
Division and the other for the Civil Rights Division, both of which. 
have an interest. Transmittal letter attached for approval,

2. Two copies to the Los Angeles prosecuting attorney, 
former FBI Agent Evelle J. Younger. One for his prosecutive staff, 
the second for his investigative staff. These will be submitted over 
the Director’s signature. The reports will be delivered by our 
Los Angeles Office which has sufficient copies. Attached letter to

I the Department requests authority for us to disseminate this report ' 
to District Attorney Younger.

3. One copy to the United States Attorney’s Office, 
Los Angeles (also will be delivered by our Los Angeles Office). 
Attached letter advises the Department that this action is tyeing 
taken.

4. One copy each to Secret Service, State Department, 
and Central Intelligence Agency, all of whom have an interest in this 
matter (to be delivered by Bureau liaison).

- 4 -
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Dear Mr. Hoover,

16th June 1968 
Calgary, Canada

Mr. Tolson 
Mr. DeLo 
Mr. Mo

Bishop____
Casper_____

Callahan......  
Conrad...._

Felt___ .7

Mr. 
Mr. 
Mr. 
.Mr.

Tr 
Tele. Room____  
Miss Huimes___  
Miss Gandy____

Just in case you have not heard the following story, I have ~ 
decided that you should be informed about it so that if It contains any truth 
you may (while yet you are in control of the F. B. I.) take proper action to 
counteract the evil influence of the people involved whose connections very
probably reach deeply into the U. S. State Department and the highly secret 
C. I. A. Organization. I believe that you and your organization yet represent 
the grass roots integrity of the American Way of Life and sensibly conservative 
Democratic Form of Government both of which appear to be fast vanishing from 
the contemporary scene.

The rumor is circulating to the effect that for the political assistance 
given by Joseph Kennedy to the successful Presidential Campaign of Franklin D. 
Roosevelt that Joseph Kennedy was rewarded by the important political appoint­
ment as U. S. Ambassador to the Court of St. James, London, England, just 
prior to W. W. H. Being Irish & hating the British, Kennedy made himself so 
obnoxious & unwelcome in England by advocating that the U. S. A. permit Germany 
to conquer England that Churchill demanded that Roosevelt recall Kennedy & 
replace him with another more friendly U. S. Ambassador to England. However, 
before this was done it is said that Scotland Yard Detectives, who kept Kennedy 
under close surveillance, proved quite conclusively that at that .time Joseph 
Kennedy was associated with the International Communist Party. This news item 
is said to have been printed in England shortly after John Kennedy's murder, but 
this news item was for unknown reasons immediately squashed & never crossed 
the Atlantic.

Now, if there be any truth in this story, perhaps this account contains 
the answer to the riddle of the 2 Kennedy murders - plus answers to a great 
many other relevant questions regarding the fiasco of the Cuban Bay of Pigs when 
Kennedy reportedly withdrew all U. S. effective air support from the Bay of Pigs 
Invasion at just the critical moment. Could Kennedy & Kurschev have secretly 
planned this fiasco, at the same time pretending to fight & threaten each other in 
order to fool the American people?? Did Robert Kennedy really have a Rare Love 
for the lower classes of the nation or did he & his brother actually entertain ulterior 
motives in their bid for political control of the United States Government? I 
believe if anyone is capable of sorting out the truth of this mess that you & your 
men can do it before it is too late.

>> /'X Sincerely, ^/

J Everett Hinch



1 - Mr. DeLoach
1 - Mr. Rosen

Mr. Fred M. Vinson, Jr. 1 - Mr. Malley june n> 1968
Assistant Attorney General 1" Mr* Shroder

1 - Mr. McGowan
^S’MF ^ ^ ' 57 '7- 4 isL- »• “stop

105 W ”3® i- w* conrad
ASSASSINATION OF SENATOR J’ J?* M°hr
ROBERT F. KENNEDY i quLon
LOS ANGELES, CALIFORNIA ! “ ™

Attached for you and Assistant Attorney General Stephen J. 
Pollak, Civil Rights Division, is one copy each of the report of 
Special Agent Amedeo O, Richards, Jr. , dated June 9, 1968, at 
Los Angeles, California, concerning captioned matter. ^

This preliminary report encompasses investigative activity 
through June 9, 1968. Additional reports will, of course, be prepared 
in this matter and will be furnished to you.

As you are aware, this Bureau, as well as the Los Angeles 
Police Department, has been conducting an investigation into the 
death of Senator Kennedy. Local prosecutive action is pending in 
Los Angeles, California, and is being handled by District Attorney 
Evelle J. Younger. B is believed that the results of our investigation 
would be of material assistance to Mr. Younger, and you are requested 
to advise if and when copies of these reports may be furnished to him.

A copy of this report will be furnished to the United States 
Attorney, Los Angeles, California.

Enclosure w
1* W. Stephen J. Pollak

Assistant  ̂Attorney General (Enclosure)

NOTE:ZSee Rosen to DeLoach memorandum, dated 6-1'5-68, 
■samA caption, HAS:hw

HAS:hw 
(15)
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. June 22, 1968
' GENERAL INVESTIGATIVE DIVISION

After reneging on several occasions, 
Sandra Serrano on 6-21-68, submitted to 
polygraph examination by the Los Angeles 
Police Department. During interview, 
Serrano admitted that the entire story 
concerning the alleged ’’girl in the polka dot 
dress” is a fabrication. It'will be recalled 
that Serrano was interviewed by reporter 
Sander Vanbcur after Kennedy was shot and 
she alleged she saw a girl in a polka dot 
dress shortly after Kennedy was shot running 
from the hotel saying ”We shot him - We shot 
him. ” Serrano later identified Sir han as 
being with this girl.

This development is being furnished 
in writing to the White House and the 
Department. /



OPTIONAL FORM NO. 10 J
MAY 1962 EDITION
GSA GEN. REG. NO. 27 1

UNITED STATES GOI

5010-106

.NMENT

Memorandum 1
1

- Mr. DeLoach
- Mr. Rosen

1 - Mr. Schutz

TO ; MR. DeLOAO]
- Mr. Malley 

1 - Mr. Shro^]E:

1 - Mr.
1 - Mr. 

6/13/68

Mohr
Conrad

Tolson _ 
DeLoach 
Mohr
Bishop _ 
Casper _ 
Callahan 
Conrad _
Felt-----

FROM A. ROS
1 - Mr.
1 - Mr.

Gale
Sullivan

Sullivan-------------
T avel___________
Trotter__________ 
Tele. Room _____  
Holmes_________
Gandy __________

SUBJECT: ASSASSINATION OF SENATOR 
ROBERT F^KENNEDY
LOS ANGELES, CALIFORNIA

William Lynch of the Criminal Division, who is handling 
this case for the Attorney General as a special, called to inquire 
whether we have a report and whether we planned to send the results 
of our investigation to District Attorney Evelle J. Younger of Los Angeles.

I told him that any report which we receive will be furnished, 
I in accordance with the Department's request, to the Department. He 

wanted to know if we planned t» submit it to the Department before it 
went to Younger. Pollak has previously stated they wanted to review it 

I before it went out to Younger.

It is noted that Pollak asked me when he can expect a report. 
I told him we expect a report sometime toward the end of the week and 
that it had to be carefully reviewed, I also told Lynch the report would 
be transmitted to the Department in accordance with the request of the 
Attorney General.

For your information, we have the report. It is most bulky, it
is over 1,000 pages, and it is being carefully reviewed. It represents 
the current investigation to date. Corrections are being made and it is 
being rechecked with Los Angeles in any instances where questions arise. 
Just as soon as the review is completed, an appropriate memorandum will 
be transmitted forwarding the report to the Department, and at that time, 
we -Vfill specifically inquire to be,advised when the material may be sub­
mitted to District Attorney Younger.



June 20, 1968

AIRTEL 1 - Mr. Shutz

TO Ph: (175-19)
Frpm:~.Jpirector, FBI (62-587)—G? 13

KENSALT

Reurairtel 6/18/68, and letterhead memorandum 
attached thereto* 

7

This is a criminal investigation and as such, 
unless unusual circumstances prevail results should be 
forwarded in 302 form for inclusion in investigative report 
by Los Angeles.

Resubmit as required.. /

1 - Los Angeles (info) ^' =
HASxsld .

(5)



FD-36 (R^ey_^.5-^22,-64)

F B I' ''■ ■_• ••
. . , ‘ ■

■Date: 6/18/68

Transmit the following in
(Type in plaintext or code)

Via AUBTEL.
(Priority)

TO

FROM: .

DIRECTOR, FBI (62-587) 
SAC, LOS ANGELES (56-156) ,

SUB J

(1 -19) (P)

Re Phbenix tel to Bureau, 6/13/68; Oklahoma City 
tel,. 6/13/68; LA tel, 6/14/68; and PX tel to Bureau, 6/15/68; 
and Bute 1, 6/14/68. ; : ■ ' : .

Enclosed for the Bureau are seven copies of an 
LHM suitable for dissemination. One copy of this LHM is 
enclosed for the information of Los Angeles, as 00.

' One copy of this LHM is also designated for the 
U. S. Secret Service, Phoenix. • .,,...•

In view of Los Angeles’ directive, as 00, that ! 
this matter be discontinued, no further investigation re-< 
garding DJEREDJIAN is being conducted in the Phoenix Divi­
sion.

1968

Se/lt

Bureau (Enc. 7)(RM)
Los Angeles (Enc. 1)(RM)

1 - Phoenix

CMD/gle 
. <6) ■ ■

Approved: _ ________ 2______ _____ 
‘ - - . -l . Special Agent in Charge



FD-376 (Rtev. 8-1-66)

In Reply, Please Refer to 
File No.

Director

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE 

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

June 18, 1968
United States Secret Service 
Department of the Treasury 
Washington, D. C. 20220

Dear Sir:

The information furnished herewith concerns an individual who is believed to be 
covered by the agreement between the FBI and Secret Service concerning Presidential pro­
tection, and to fall within the category or categories checked.

1. | | Has attempted or threatened bodily harm to any government official or employee, 
including foreign government officials residing in or planning an imminent visit to the 
U. S., because of his official status.

2. [ | Has attempted or threatened to redress a grievance against any public official by other 
than legal means.

3. | | Because of background is potentially dangerous; or has been identified as member or 
participant in communist movement; or has been under active investigation as member 
of other group or organization inimical to U. S.

4. □ U. S. citizens or residents who defect from the U. S. to countries in the Soviet or 
Chinese Communist blocs and return.

5. E Subversives, ultrarightists, racists and fascists who meet one or more of the following 
criteria:

(a) STI Evidence of emotional instability (including unstable residence and 
employment record) or irrational or suicidal behavior:

(b) | | Expressions of strong or violent anti-U. S. sentiment;
(c) | | Prior acts (including arrests or convictions) or conduct or statements 

indicating a propensity for violence and antipathy toward good order 
and government.

6. | | Individuals involved in illegal bombing or illegal bomb-making.

Photograph □ has been furnished n enclosed Xx is not available
LX] may be available through____Immigration and Naturalization Service, 

Los Angeles, California.

Very truly yours,

1 - Special Agent in Charge (Enclosure(s) J)
U. S. Secret Service, Phoenix , Arizona (RM)

Enclosure(s) 1 (Upon removal of classified enclosures, if any, this transmittal form
becomes UNCLASSIFIED.)



FD-376 (p©y. 8-1-66)

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

In Reply, Please Refer to
File No.

Director
United States Secret Service 
Department of the Treasury 
Washington, D. C. 20220

WASHINGTON, D.C. 20535

June 18, 1968

Dear Sir:

The information furnished herewith concerns an individual who is believed to be 
covered by the agreement between the FBI and Secret Service concerning Presidential pro­
tection, and to fall within the category or categories checked.

1. | | Has attempted or threatened bodily harm to any government official or employee, 
including foreign government officials residing in or planning an imminent visit to the 
U. S., because of his official status.

2. □ Has attempted or threatened to redress a grievance against any public official by other 
than legal means.

3. | | Because of background is potentially dangerous; or has been identified as member or 
participant in communist movement; or has been under active investigation as member 
of other group or organization inimical to U. S.

4. | | U. S. citizens or residents who defect from the U. S. to countries in the Soviet or 
Chinese Communist blocs and return.

5* ^] Subversives, ultrarightists, racists and fascists who meet one or more of the following 
criteria:

(a) ® Evidence of emotional instability (including unstable residence and 
employment record) or irrational or suicidal behavior:

(b) | | Expressions of strong or violent anti-U. S. sentiment;
(c) | | Prior acts (including arrests or convictions) or conduct or statements 

indicating a propensity for violence and antipathy toward good order 
and government.

6. | | Individuals involved in illegal bombing or illegal bomb-making.

Photograph □ has been furnished □ enclosed XXis not available
[® may be available through I»Wration and I^'teaxaftaiion Service, 
 leg laagelea, Califorala.

Very truly yours,

1 - Special Agent in Charge (Enclosure(s) jj
U. S. Secret Services PhoanlK, Arison#. (Utt)

Enclosure(s) J (Upon removal of classified enclosures, if any, this transmittal form
becomes UNCLASSIFIED.)



UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

In Reply, Please Refer to 
Fite No.

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Phoenix, Arizona 
June 18, 1968

HAGOP H. DJEREDJIAN 
INFORMATION CONCERNING

On June 13 , 1968, Mrs, Marge Rodak, 16.606^North 
JllsOtreet,^Phoenix*,-Arizona, was interviewed at her place 

of employment, Motorola, Inc., 5005 East McDowell Road, 
Phoenix, at her request. Mrs. Rodak advised that oh the 
Wednesday (June 5, 1968) following the assault on Robert 
F. Kennedy .while she; her daughter', Mrs. Sherie Lynn Djeredjian 
and her son-in-law, Hagop H. Djeredjian, were watching tele­
vision at the above 31st Street address, it was flashed 
on television a photograph of Sirhan Bishara Sirhan, as 
the assailant of SenatorKennedy.' Mrs. Rodak advised that 
at that time Hagop Djeredjian stated "I know that man.” 
Djeredjian further stated •’Didn’t I tell you (Mrs. Sherie 
Lynn Djeredjian) two days ago that.Kennedy was going to 
be shot and Humphrey will probably be shot next and Ted 
Kennedy shot if he runs for office.’’ 

• * B - , . « ,’. ^ .4 . m r. .^ - - ..a . .. .

Mrs. Rodak advised that when she queried Djeredjian 
regarding these statements, he refused to discuss them with 
her. Mrs. Rodak admitted that she dislikes her son-in-law 
intensely, advising that he never works and mistreats her 
daughter Sherie and her grandson David by Sherie’s first 
marriage.

On June 13, 1968, Mrs. Sherie Lynn'DJeredjian 
was interviewed at Ijg^^Jto.rth^Slst^.Street , ^Phoenix, Arizona. 
At this time she denied that her husband made such statements

Hl

ENCLOSURE.



HAGOP H, DJEREDJIAN

as related by her mother above. Mrs. Djeredjianstated 
that it was she who speculated two days before the actual 
assault on Kennedy that he would be shot and furthermore, 
it was she voicing her opinion that Vice President Hubert . 
Humphrey and Senator Ted Kennedy would probably be shot 
also. Mrs. Djeredjian insisted that such prophecies were 
based exclusively on her own evaluation of these political 
times and not because she has any knowledge such happenings 
will, in fact, occur.

Mrs. Djeredjian advised her husband is in the 
United States on a visa from Beirut, Lebanon; that he came 
to the United States in 1958 and for a time lived in Los 
Angeles. She believes that he went to Pasadena City College 
where he was active in American Foreign Crusade, allegedly 
an anti-Communist organization. She stated she married 
Djeredjian on June 5, 1965, against the wishes of her mother 
and she believes her mother is very spiteful against Djeredjian.

Mrs. Djeredjian advised that she and Djeredjian 
lived in Detroit, Michigan, from the fall of .1965 until 
the latter part of May, 1968. In Detroit their residence . 
for the last two years was 108 West Margaret Street, where 
Djeredjian supported the family on infrequent Perfume and 
record sales of his export-import company, Zo-Jac, which 
he operated out of his home, as well as^frequentmoney orders 
received from his brother, Dr. ZohraK^Djeredjian, No. 28, 
KhoderJHadjine,^Beirut^ - "---- ———-

Mrs. Djeredjian stated that during the last week 
of May, 1968, she and her husband and her son David drove 
an unknown person's car from Detroit to Phoenix, where she 
and David stayed while Djeredjian drove the car to an unknown 
plac§ in Los Angeles on.June 3, 1968, after which he returned 
to Phoenix June 4, 1968.- She stated her husband has been 
having a great deal of trouble with the Immigration and 
Naturalization Service (INS) regarding staying in this country 
and he knows a Mr. Hebbard Lampkin (phonetic) of INS in 
Los Angeles. Mrs. Djeredjian advised her husband left Phoenix 
June 11, 1968, by Greyhound Bus to go to Eastern Oklahoma

2



HAGOP H. DJEREDJIAN

State College, Wilburton, Oklahoma, for summer school and , 
his temporary address would be Box 155, Wilburton, Oklahoma. 
Mrs. Djeredjian advised she received a telephone call from 
her husband June 12, 1968, at which time he advised he was 
at the college.

On June 13, 1968, Special Agent Robert Keyser, 
U. S. Secret Service, Phoenix, Arizona, was advised'of the 
above.

On June 13, 1968, Hagop H. Djeredjian was inter­
viewed at Eastern Oklahoma State College, Wilburton, Okla­
homa. He advised that beginning in October, 1959, he attended 
Pasadena City College, Pasadena, California, for three seme­
sters when first arriving in the United States from his home 
country of Lebanon. During this period he worked with a 
Mr. Lampkin, Special Agent in Charge, Security Office, U. S. 
State Department, Los Angeles, California. During this 
time he submitted numerous reports to Lampkin concerning 
various foreign and erratical student organizations, includ­
ing the Arab Student Association.

He stated that in Phoenix, Arizona, shortly after 
the assassination of Robert Kennedy, he saw a picture of 
the alleged assassin on television and stated in the presence 
of his wife and mother and father-in-law that the face looked 
familiar to him. He believed he had seen this individual 
around either Pasadena City College or Pasadena High School 
while attending school in Pasadena. He did not and still 
does not recognize the name Sirhahh Sirhahn. It was his 
opinion that of all the organizations,at Pasadena City Col­
lege, the best possible source of an assassination attempt 
would come from the Arab Student Association. He advised 
Mr. Lewisi Dean of Admissions, and Mr. Weldon, ex-Dean of 
Admissions at Pasadena City College, might have more details 
concerning such individuals or organizations. .

Djeredjian stated that the only time he had been 
in Los Angeles, California, in the past several months was 
on Monday, May 27, 1968. On May 20, 1968, he had picked

' ' ' ' .3 . :



HAGOP H. DJEREDJIAN

up a Cadillac automobile in Detroit, Michigan, from the 
Ace Automobile Transportation Company for delivery to 8001 
East Garvey, South San Gabriel, California. He stated that 
he had driven this automobile from Detroit to Phoenix and 
on May 27, 1968, from Phoenix to South San Gabriel, Cali­
fornia. He recalled this date because this was the last 
day on his contract to deliver the automobile. He arrived 
at the automobile office at approximately ;2:10 p.m., where 
he turned in the car, received a cashier's check on the 
Bank of America for approximately $113,00, cashed this check 
at the bank across the street and took a bus to Los Angeles.

In Los Angeles, he went to the office of Mr. Lampkin 
in the Federal Building, where he arrived at approximately 
3 to 3:15 p.m. He talked with Mr. Lampkin concerning a 
possible trip of his back to Lebanon caused by his father's 
illness and departed at approximately 4:30 p.m. He walked 
several blocks to the Greyhound Bus Depot where he purchased, 
a ticket to Phoenix, Arizona, and departed on this bus to 
Phoenix at approximately 7:10 p.m. that date. Djeredjian 
stated he had not been back to Los Angeles since that time 
for any reason. He stated he had not seen nor talked with 
any other person on that occasion in Los Angeles, and that 
he has no friends or acquaintances currently living in the 
Los Angeles area with whom he has visited recently or with 
whom he corresponds.

Djeredjian could not locate his ticket from Los , 
Angeles to Phoenix but did produce a contract with the Ace 
Automobile Transportation Company to deliver a Cadillac to 
8001 East Garvey, South San Gabriel, California. This con­
tract indicated that the vehicle was picked up on May 20, 
1968, in Detroit, Michigan, and was ®due on May 27, 1968, 
in South San Gabriel. This form indicated that after his 
arrival in" South San Gabriel he could be reached in care 
of RoseKAvakian, 13158 Van Nuys Boulevard, Van Nuys, Cali­
fornia. Djeredj ian stated he did not even know if^Avakian 
still resided at that address or not; that he had not con­
tacted her and that he only used her name because it was 
required on the contract to have a contact point in Cali­
fornia.

4



HAGOP H. DJEREDJIAN

Djeredjian denied that he had ever made any com­
ments concerning the possible assassination of Vice President 
Humphrey or anyone else. He stated he had never commented 
about talking with anyone in Los Angeles about any assassi­
nation. He stated that when he first married, his mother- 
in-law had notified the FBI in Phoenix that he was bringing 
dope in and was making approximately seventy thousand dollars 
per year which he was not declaring for income tax purposes.

Djeredjian advised he was running his own import­
export business in Detroit, Michigan, prior to his departure 
in May, 1968. , ■ . „, , ^

Djeredjian advised that his ex-wife, Shakey^Easparian, 
current location unknown, a natural born American citizen, 
had previously complained in Los Angeles to the police about 
his taking nude photographs. .

Djeredjian stated that while in Detroit, Michigan,
he had produced the Armenian Radio Voice radio program and 
published a national weekly newspaper, J^Hye Serant,”

The FBI Identification records contained the fol­
lowing description of ^Djereijian:

Name
Date of birth 
Plac^b^ birth 
Height 
Weight

Hair 
Eyes 
Complexion
S??!^ JSe<3urit^No 
'Education

Hagop Ja
December 12, 1935 

^Beirut.,^Lebanon.
5* 6”
152 pounds 
Brown, wavy 
Brown

y College, 1959-1961;

zl)jeredjiam

Father 
Mother 
Brother 
Half-brother

National Academy of Law En­
forcement, Los Angeles, 1962, 

apparently correspondence course 
^?^Harut iun^Dj eredj iam 
/ Anna^jeredj iam

Dr. Zohrab Djeredjjiam, M.D. 
jS^Panos^j ere dj ianTOrt h 
' All listed as residing in

Lebanon

5



HAGOP H. DJEREDJIAN

Former wife Shakey Kasparian, separated 
on May 18, 1962, San Fernando 
Northwest Branch Superior Court

On June 14, 1968, Mrs. Sherie Lynn Djeredjian 
and Mrs. Marge Kodak were re-interviewed. Both advised 
they had been mistaken about the dates of Hagop H. Djeredjian’s 
traveling to Los Angeles, and both now agree that Djeredjian’s 
travel dates coincided with dates reported by him above.

Hibbard Lamkin, Special Agent in Charge, U; S. 
Department of State, Office of Security, Los Angeles, ad­
vised on June 14, 1968, that Hagop H. Djeredjian, also known 
as Jack Djeredjian, last visited him the afternoon of May 27, 
1968. Djeredjian requested Lamkin to intervene in Djeredjian’s 
behalf regarding Djeredjian being departed by INS. Lamkin 
refused any assistance. This was the sole purpose of his 
visit, although Djeredjian mentioned he may visit his father 
in Lebanon. No mention was made of politics at this time.

Djeredjian First came to the attention of the 
State Department in Beirut, Lebanon, in 1959 where he served 
in informant capacity regarding fraudulent visas. Djeredjian 
subsequently came to the United States and attended Pasadena 
City College )P0C) starting September, 1959.

Since coming to the United States, Djeredjian 
has often visited Lamkin and also telephoned and written 
to him from all over the United States, mostly regarding 
visa fraud information, none of which information has ever 
been truthful. Lamkin stated Djeredjian cannot be believed 
and he will ’’feed” you anything if he thinks you will be­
lieve him. Djeredjian is a glory seeker and would welcome 
an interview by the FBI; however, he should be considered 
extremely unreliable. .

Djeredjian last contacted Lamkin telephonically 
on June 12, 1968, from Wilburton, Oklahoma, where he attends 
Eastern Oklahoma State College. Djeredjian stated the FBI 
had talked to his wife, Sherie, and he assumed the FBI would 
contact him regarding Sirhan Sirhan. Djeredjian told Lamkin

6



HAGOP H. DJEREDJIAN

he believed he had furnished information to Lamkin regard­
ing Sirhan while Djeredjian was attending PpC. Lamkin stated 
a review of his files failed to substantiate this and he 
believes it is another lie. Lamkin was not aware of any 
visit to Los Angeles by Djeredjian on June 3 to 4, 1968.

On June 14, 1968, Harold Schneider, Assistant 
Manager, Los Angeles Auto Auction, advised his records re­
veal that Hagop H. Djeredjian delivered a 1967 Cadillac El 
Dorado to Auto Auction at 8001 East Garvey, South Sah Gabriel, 
California, on May 27, 1968. Exact time of day could not 
be determined. Djeredjian was issued a check in the amount 
of $111.28 for this delivery.

On June 14, 1968, Rose Avakian, 13158 Chandler 
Drive, Van Nuys, California, advised she had not seen Hagop 
Djeredjian in the past four years. She recalled that She 
loaned him a few dollars while he was attending PCC and 
since then has not heard from him and has no idea as to his 
present whereabouts or activities.

This
nor conclusions si ? proysrty
of the EBI and-is ioc:;;d io yo. ” agsucy; it and 
its contents are not te be distributed outside 
your agency.
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In Reply, Please Refer to 
File No.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Phoenix, Arizona 
June 18, 1968

HAGOP H. DJEREDJIAN
INFORMATION CONCERNING

On June 13, 1968, Mrs. Marge Rodak, 16606 North 
31st Street, Phoenix, Arizona, was interviewed at her place 
of employment, Motorola, Inc., 5005 East McDowell Road, 
Phoenix, at her request. Mrs. Rodak advised that on the 
Wednesday (June 5, 1968) following the assault on Robert 
F. Kennedy while she; her daughter, Mrs. Sherie Lynn Djeredjian; 
and her son-in-law, Hagop H. Djeredjian, were watching tele­
vision at the above 31st Street address, it was flashed 
on television a photograph of Sirhan Bishara Sirhan, as 
the assailant of Senator Kennedy. Mrs. Rodak advised that 
at that time Hagop Djeredjian stated ”1 know that man.” 
Djeredjian further stated "Didn’t I tell you (Mrs. Sherie 
Lynn Djeredjian) two days ago that Kennedy was going to 
be shot and Humphrey will probably be shot next and Ted 
Kennedy shot if he runs for office. ”

Mrs. Rodak advised that when she queried Djeredjian 
regarding these statements, he refused to discuss them with 
her. Mrs. Rodak admitted that she dislikes her son-in-law 
intensely, advising that he never works and mistreats her 
daughter Sherie and her grandson David by SherieTs first 
marriage.

On June 13, 1968, Mrs. Sherie Lynn Djeredjian 
was interviewed at 16606 North 31st Street, Phoenix, Arizona. 
At this time she denied that her husband made such statements



HAGOP H. DJEREDJIAN

as related by her mother above, Mrs, Djeredjian stated 
that it was she who speculated two days before the actual 
assault on Kennedy that he would be shot and furthermore, 
it was she voicing her opinion that Vice President Hubert 
Humphrey and Senator Ted Kennedy would probably be shot 
also. Mrs. Djeredjian insisted that such prophecies were 
based exclusively on her own evaluation of these political . 
times and not because she has any knowledge such happenings 
will, in fact, occur, ; : <

Mrs, Djeredjian advised her husband is in the 
United States on a visa from Beirut; Lebanon; that he came 
to the United States in 1958 and for a time lived in Los 
Angeles. She believes that he went to Pasadena City College 
where he was active in American Foreign Crusade, allegedly . 
an anti-Communist organization. She stated she married 
Djeredjian on June 5, 1965, against the wishes of her mother 
and she believes her mother is very spiteful against Djeredjian.

- . Mrs. Djeredjian advised that she and Djeredjian 
lived in Detroit, Michigan, from the fall of 1965 until . 
the latter part of May, 1968. In Detroit their residence 
for the last two years was 108 West Margaret Street, where 
Djeredjian supported the family on infrequent Perfume and 
record sales of his export-import company, Zo-Jac, which 
he operated out of his home, as well as frequent money orders 
received from his brother. Dr. Zohrab Djeredjian, No. 28, 
Khoder Hadjine, Beirut, Lebanon,

. Mrs. Djeredjian stated that: during the last week 
of May, 1968, she and her husband and her son David drove 
an unknown person’s car from Detroit to Phoenix, where she 
and David stayed while Djeredjian drove the car to an unknown 
place in Los Angeles on June 3, 1968, after which he returned 
to Phoenix June 4, 1968. She stated her husband has been 
having a great deal of trouble with the Immigration and 
Naturalization Service (INS) regarding staying in this country 
and he knows a Mr. Hebbard Lampkin (phonetic) of INS in 
Los Angeles. Mrs. Djeredjian advised her husband left Phoenix 
June 11, 1968, by Greyhound Bus to go to Eastern Oklahoma



HAGOP H. DJEREDJIAN

State College, Wilburton, Oklahoma, for summer school and 
his temporary address would be Box 155, Wilburton, Oklahoma. 
Mrs. Djeredjian advised she received a telephone call from 
her husband June 12, 1988, at which time he advised he was 
at the college.

On June 13, 1968, Special Agent Robert Keyser, 
U. S. Secret Service, Phoenix, Arizona, was advised of the 
above.

On June 13, 1968, Hagop 3. Djeredjian was inter­
viewed at Eastern Oklahoma State College, Wilburton, Okla­
homa. He advised that beginning in October, 1959, he attended 
Pasadena City College, Pasadena, California, for three seme­
sters when first arriving in the United States from his home 
country of Lebanon. During this period he worked with a 
Mr. Lampkin, Special Agent in Charge, Security Office, U, S. 
State Department, Los Angeles, California. During this 
time he submitted numerous reports to Lampkin concerning 
various foreign and erratical student organizations, includ- 
ing the Arab Student Association.

He stated that in Phoenix, Arizona, shortly after 
the assassination of Robert Kennedy, he saw a picture of 
the alleged assassin on television and stated in the presence 
of his wife and mother and father-in-law that the face looked 
familiar to him. He believed he had seen this individual 
around either Pasadena City College or Pasadena High School 
while attending school in Pasadena. He did not and still 
does not recognize the name Sirhahn Sirhahn. It was his 
opinion that of all the organizations,at Pasadena City Col­
lege, the best possible source of an assassination attempt 
would come from the Arab Student Association. He advised 
Mr. Lewis, Dean of Admissions, and Mr. Weldon, ex-Dean of 
Admissions at Pasadena City College, might have more details 
concerning such individuals or organizations.

Djeredjian stated that the only time he had been 
in Los Angeles, California, in the past several months was 
on Monday, May 27, 1968. On May 20, 1968, he had picked

3



HAGOP H. DJEREDJIAN

up a Cadillac automobile in Detroit, Michigan, from the 
Ace Automobile Transportation Company for delivery to 8001 
East Garvey, South San Gabriel, California. He stated that 
he had driven this automobile from Detroit to Phoenix and 
on May 27, 1968, from Phoenix to South San Gabriel, Cali- 
fornia. He recalled this date because this was the last 
day on his contract to deliver the automobile. He arrived 
at the automobile office at approximately 12:10 p.m., where 
he turned in the car, received a cashier’s check on the 
Bank of America for approximately $113.00, cashed this check 
at the bank across the street and took a bus to Los Angeles.;

In Los Angeles, he went to the office of Mr. Lampkin 
ih the Federal Building, where he arrived at approximately 
3 to 3:15 p.m. He talked with Mr. Lampkin concerning a 
possible trip of his back to Lebanon caused by his father’s 
illness and departed at approximately 4:30 p.m. He walked 
several blocks to the Greyhound Bus Depot where he purchased 
a ticket to Phoenix, Arizona, and departed on this bus to 
Phoenix at approximately 7:10 p.m. that date. Djeredjian 
stated he had not been back to Los Angeles since that time 
for any reason. He stated he had not seen nor talked with 

- any other person on -that occasion in Los Angeles, and that 
/ he has no friends or acquaintances currently living in the -• 

Los Angeles area with whom he has visited recently dr with 
whom he corresponds. :

Djeredjian could not locate his ticket from Lbs 
Angeles to Phoenix but did produce a contract with the Ace 
Automobile Transportation Company to deliver’a Cadillac to 
8001 East Garvey, South San Gabriel, California. This con­
tract indicated that the vehicle was picked up on May 20, 
1968, in Detroit, Michigan, and was -due on May 27, 1968, 
in South San Gabriel. This form indicated that after his 
arrival in South San Gabriel he could be reached in care 
of Rose Avakian, 13158 Van Nuys Boulevard, Van Nuys, Cali­
fornia. Djeredjian stated he did hot even know if Avakian ■ 
still resided at that address or not; that he had not con­
tacted her and that he only used her name because it was 
required on the contract to, have a contact point in Cali­
fornia. - •. ' "



HAGOP H. DJEREDJIAN

\ - Djeredjian denied that he had ever made any com- . la­
ments concerning the possible assassination.of Vice President. , \ 
Humphrey or anyone else. \,He stated he had never commented •. . 
about talking with anyone,in Los Angeles about any assassi-

. A nation. He stated.that when he first married, his mother- ' 
in-law had notified the FBI in Phoenix that he was bringing . 
dope in and was making approximately seventy thousand dollars 
per year which he was not declaring for income tax purposes, \.

.; Djeredjian advised he wasrunning his owh import-
" export business in Detroit, Michigan, prior to his departure ’ 

in May, 1968. ■ ••■ ;■;> y

' ? Djeredjian advised that his ex-wife, Shakey Kasparian, 
current location unknown, a natural born American citizen, ... / 
had previously complained in Lois Angeles to the police about

; ! his taking nude photographs. .. \ . ’

?. ' y : 'Djeredjian stated that while in Detroit , Michigan, 
."■ he had produced the Armenian Radio Voice radio program and 

published a national weekly newspaper, "Hye Serant," • -

The FBI Identification records contained the fol- 
; : : lowing description of Djeredjian: . . ; . ..

' ■■ /. Name .. /. ./
;. ; Date of birth : 

Place of birth 
.■/■Height 

Weight
" ' •„ . Hair ; • / ’'

Eyes ;; -<\ ;>'.“. • •
. .. Complexion _.

Social Security No,
. Education; ., .

Father f'/.v ' :><
Mother .
Brother

.? Half-brother

Hagop Jack Djeredjiam 
December 12, 1935 ‘ < .
Beirut, Lebanon ' \

■ 5’ 6" . -’v -
152 pounds
Brown j wavy .
Brown ■ ■ 5 * ’ •■••
^^iBBPy College, 1959-1961;

National Academy of Law En­
forcement, Los Angeles, 1962, 
apparently correspondence course 
Harutiun Djeredjiam .
Anna Djeredjiam
Dr. Zohrab Djeredjiam, M.D.
Panos Djeredjiam Orth .
All listed as residing in 
Lebanon. .
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Former wife Shakey Kaspar.ian, separated
on May 18, 1962, San Fernando 

. \, '. ’^ Northwest Branch Superior Court

On June 14, 1968, Mrs. Sherie Lynn Djeredjian 
and Mrs. Marge Rodak were re-interviewed. Both advised " ' . 
they had been mistaken about the dates of Hagop H. Djeredjian’s 

>■’ traveling to Los Angeles, and both now agree that Djeredjian*s 
travel dates coincided with dates reported by him above.

Hibbard Lamkin, Special Agent in Charge, U.S. ; 
Department of State, Office of Security, Los Angeles, ad- ‘ .

,f vised bn June 14, 1968, that Hagop H. Djeredjian, also known 
as Jack Djeredjian, last visited him the afternoon of May 27, 

’ 1968. Djeredjian requested Lamkin to intervene in Djeredjian's
behalf regarding Djeredjian being departed by INS. Lamkin-

< 4 refused any assistance. This was the sole purpose of his 
. J visit, although Djeredjian mentioned he may visit his father 

in Lebanon. No mention was made, of politics at this time.

Djeredjian First came to the attention of the 
State Department in Beirut, Lebanon, in 1959 where he served 
in informant capacity regarding fraudulent visas. Djeredjian 
subsequently came to the United States and attended Pasadena 
City College )POC) .starting .September, 1959.',

Since coming to the United States, Djeredjian 
has often visited Lamkin and also telephoned and written • ..
to him from all over the United States, mostly regarding 
visa fraud information, none of which information has ever 
been truthful. Lamkin stated Djeredjian cannot be believed 
and he will ’’feed" you anything if he thinks you will be-: 
lieve him. Djeredjian is a glory seeker and would welcome 

? an interview by the FBI; however, he should be considered 
extremely unreliable. ’

: " Djeredjian last contacted Lamkin telephonically
on June 12, 1968, from Wilburton, Oklahoma, where he attends 
Eastern Oklahoma State College. Djeredjian stated the FBI 
had talked to his wife, Sherie, and he assumed the FBI would 

. contact him regarding Sirhan Sirhan. Djeredjian told Lamkin
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he believed he had furnished information to Lamkin regard­
ing Sirhan while Djeredjian was attending PCC. Lamkin stated 
a review of his files failed to substantiate this and he 
believes it is another lie. Lamkin was not aware of any 
visit to Los Angeles, by Djeredjian on June 3 to 4, 1968.

On June 14, 1968, Harold Schneider, Assistant 
Manager, Los Angeles Auto Auction, advised his records re­
veal that Hagop H. Djeredjian delivered a 1967 Cadillac El 
Dorado to Auto Auction at 8001 East Garvey, South San Gabriel, 
California, on May 27, 1968. Exact time of day could not 
be determined. Djeredjian was issued a check in the amount 
of $111.28 for this delivery.

On June 14, 1968, Rose Avakian, 13158 Chandler 
Drive, Van Nuys, California, advised she had not seen Hagop 
Djeredjian in the past four years. She recalled that she 
loaned him a few dollars while he was attending PCC and 
since then has not heard from him and has no idea aS to his 
present whereabouts or activities. ..

. ;This document ■
nor conclusions cf ths ?p^ "'^^e?0^^ 
of the FBI and isloena^^^^ Property 
its contents are not in £ h 't and 
your agency. . be distributed oufcide



In Reply9 Please Refer to 
File IXo.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

PhoeA, Arizona 
June IS, 1968

Utt» 8. DJIBBDJWI 
IMKJaUTIOM COWCEMI®

On Juno 13, 1968, Mm. Marge Kodak, 16606 forth 
3lai Street, Phoenix, Arizona, van interviewed at her place 
erf M^lc^MBt, Motorola, Inc., 5005 Mast McDowell load, 
Phoenix, at her reguest. Mm. Kodak advised that en the 
Wednesday (June 5, 1968) following the assault os Wort 
F. Kennedy while she; her daughter, Mrs. Sberie Lyas Djeredjian; 
and her sow-in-law, Magog K. Djeredjian, were watching tele­
vision at the above 31st Street address, it was flashed 
on television a photograph of Sirhaa Bishara Sirhan, as 
the assailant of Senator Kennedy. Mrs. fodak advised that 
at that tine Nagop Djeredjian stated "I know that nan. * 
Djeredjian further stated "Didn’t I tell you (Mrs. Sheris 
Lyns Djeredj ian) two days ago that Kennedy was going to 
bo shot and Humphrey will probably be shot nest and Ted 
Kennedy shot if he runs for office.w

Mrs. Kodak advised that when she queried Djeredjian 
regarding these statements, ho refused to discuss then with 
her. Mrs. Kodak admitted that sho dislikes her son-in-law 
intensely, advising that ho never works and mistreats her 
daughter Sberie and her grandson David by Aerie’s first 
marriage.

On June 13, 1968, Mm. Sherie Lyns Djeredjian 
was interviewed at 16606 forth 31st Street, Phoenix, Arizona. 
At this tine she denied that her husband made such otatososts
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m related by her aether above. Mrs. DJeredJiaa stated 
that it was she who speculated two days before the actual 
assault on Kennedy that he would bo shot and f art he more, 
it was she voicing her opinion that Vice President Hebert 
Humphrey and Senator Ted Kennedy would probably be shot 
also. Mrs. DJeredJiaa insisted that such prophecies were 
based exclusively on her own evaluation of these political 
times and not because she has any knowledge such happenings 
will, in fact, occur.

Mrs. Djerodjian advised her husband is in the 
United States on a vise free Beirut, Lebanon; that he cane 
to the United States in 1958 and for a tian lived in Los 
Angeles, Mho believes that ho went to Pasadena City College 
who to he was active in American Foreign Crusade, allegedly 
an anti-Communist organisation. She stated she serried 
Djerodjian on June 5, 1965, against the wishes of her nether 
and she believes her nether la very spiteful against DJeredJiaa

Mrs. DJeredJiaa advised that sho and DJeredJiaa 
lived in Detroit, Michigan, from the fall of 1965 until 
the latter part of May, 1968. In Detroit their residence 
for the last two years was 108 Wont Margaret Street, whore 
DJeredJiaa supported the family on infrequent Perfume and 
record sales of his export-import company, Zo-Jac, which 
ho operated cut of his homo, as well as frequent money orders 
received from his brother. Dr. Zehrab DJeredJiaa, Mo. 28, 
Khodor Madjlne, Beirut, lebanon.

Mrs. DJeredJiaa stated that during the last week 
of May, 1968, she and her husband and her son David drove 
as unknown person's car from Detroit to Phoenix, where she 
and David stayed while DJeredJiaa drove the car to aa unknown 
pines in Los Angeles on Juno 3, 1968, after which he returned 
to Phoenix June 4, 1868. She stated her busband has boon 
having a great deal of trouble with the Inmigration and 
Naturalization Service <XMB> regarding staying la this country 
and ho knows a Mr. Hebbard Lampkin (phonetic) of IMS in 
Los Angeles. Mrs. Djerodjian advised her husband left Phoenix 
Juno 11, 1968, by Greyhound Sus to go to Eastern Oklahoma

2



state College, Wilburton, Oklahoma, for sooner school and 
hi* temporary address would be sox IM, Wilburton, Oklahoma. 
Mrs. Djeredjlan advised she received a telephone call from 
her husband June 12, 1968, at which tine be advised ho van 
at the college.

On June 13, 1968, apodal Agent Hebert Keyser, 
U.8* ^^ Service, Phoenix, Arizona, was advised of the 
above.

On June 13, 1968, Hagop ■• Djerodjian was inter- 
viewed at eastern Oklahoma State College, Wilburton, Okla­
homa.. He advised that beginning in October, 1959, ho attended 
Pasadena City College, Pasadena, California, for three seme­
ster* when first arriving ia the United States from his home 
country of Lebanon. During this period he worked with a 
ar. Lampkin, Special Agent in Charge* Security Office, V. 8. 
State Department, Les Angeles, California. During this 
time he submitted numerous reports to Lampkin concerning 
various foreign and erratical student organizations, includ­
ing the Arab Student Association.

Be stated that in Phoenix, Arizona, shortly after 
the assassination of Hebert Kennedy, he saw a picture of 
the alleged assassin on television and stated in the presence 
of his wife and mother and father-in-law that the face looked 
familiar to him. He believed ho had seen this individual 
around either Cadena City College er Pasadena High School 
while attending school in Pasadena. He did not and still 
does not recognize ths name Sirhahn Sirhahn. Xt was his 
opinion that of all the organisations,at Pasadena City Col­
lege, the best possible source of an assassination attempt 
would come from the Arab Student Association. So advised 
Mr. Lewis, Dean of Admissions, and Sr. Vo Idea, ex-Dean of 
Admissions at Pnsadoaa City Collage, night have more details 
concerning such individuals or organizations.

DJorodjian stated that the only time he had been 
ia Los Angeles, California, in the past several months was 
os Monday, May 27, 1958. On May 20, 1968, ho had picked

3
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tap * Cadillac automobile la Detroit* Michigan* from the 
aoo automobile Transportation Company for delivery to 0001 
Seat Garvey* south Sen Gabriel* California. Ho stated that 
he had driven this automobile from Detroit to Phoenix and 
on May 37, 1968* from Phoenix to south Sha Gabriel* Cali­
fornia. Ho recalled this date because thia was the last 
day co his contract to deliver the automobile. Mo arrived 
at the automobile office at approximately 3:10 p.n. * where 
he turned in the car, received a cashier's check on the 
Bank of America for approximately $113.00, cashed thia chock 
at the bank across the street and took a bus to Los Angeles.

la Los Angeles, ho went to the office of Mr. Lampkin
in the Federal Building* whore he arrived at approximately 
3 to 3:15 p.n. He talked with Mr. Lampkin concerning a

several blocks to ths Greyhound Bus Depot whore ho purchased
a ticket to locals, Arizona, and departed on this bus to 
Phoenix at approximately 7:10 p.n. that date. Djeredjian 
stated bo had not been back to Loo Angeles since that time 
for any reason. Hn stated he had not seen nor talked with 
any other person on that occasion in Los Angeles, and that 
he has no friends or acquaintances currently living la the 
Los Angelos area with whom ho has visited recently or with

Djeredjian could not locate his ticket from Los 
Angelos to Phoenix but did produce a contract with the ace 
Automobile Transportation company to deliver a Cadillac to 
8001 Mast Garvey, South San Gabriel, California. This con­
tract indicated that the vehicle was picked up cm May 20, 
1968, in Detroit, Michigan* and was .dao on May 27* 1968, 
in South Sen Gabriel. This form indicated that after his 
arrival in south ann Gabriel ho could bo reached is care 
of nose Avakian, 13158 van Muys Boulevard, Van Muys, Cali­
fornia. Djeredjian stated he did not oven know if Avakian 
still resided at that address or not; that ho had not con­
tacted her and that ho only used her nene because it was 
required on the contract to have a contact point in Cali­
fornia.
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